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WO-RA.0002.8.2013 
Protokół Nr XXXII/13 

z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 
odbytej 24 września 2013 r. 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Gostyniu 
 

Ad 1) 
Przewodniczący Rady Alfred Siama o godzinie 13.00 otworzył trzydziestą drugą sesję Rady 
Powiatu Gostyńskiego. Przewodniczący powitał radnych, pracowników oraz zaproszonych gości. 
Poinformował, że w Radzie Powiatu zasiada 19 radnych. Przewodniczący Rady stwierdził, 
że Rada jest władna podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane quorum. Podczas stwierdzania 
quorum na sesji obecnych było 18 radnych. Nieobecny był Wicestarosta Janusz Sikora. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Przewodniczący Alfred Siama szczególnie powitał na sali inspektora Michała Domagalskiego, 
który w ostatnim czasie uzyskał stopień naukowy doktora w dziedzinie nauk o bezpieczeństwie. 
Przewodniczący pogratulował Komendantowi w imieniu Rady Powiatu Gostyńskiego. 
Komendant Michał Domagalski podziękował za gratulacje. 
 
Ad 2) 
Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Alfred Siama przedstawił porządek obrad.  

 
Porządek posiedzenia XXXII sesji Rady Powiatu: 
1. Otwarcie i ustalenie quorum. 
2. Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXI sesji Rady Powiatu z dnia 29 sierpnia 2013 r. 
4. Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu Gostyńskiego w okresie międzysesyjnym. 
5. Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi Zarządu. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i udzielonych na nie 

odpowiedziach. 
7. Zapytania radnych. 
8. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany uchwały Nr XXIV/202/12 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 18 grudnia 2012 r. 
w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 
Gostyńskiego, 

b) pokrycia ujemnego wyniku finansowego Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Gostyniu za rok 2012, 

c) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Gostyń, 
d) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Borek Wlkp., 
e) zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2013 r., 
f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 2013-2022. 

9. Informacja Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gostyniu o realizacji zadań w zakresie 
rehabilitacji społecznej i zawodowej osób niepełnosprawnych oraz z działalności Powiatowego 
Zespołu do Spraw Orzekania o Niepełnosprawności. 

10. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
11. Wnioski i oświadczenia radnych. 
12. Wolne głosy. 
13. Zakończenie.  
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Starosta Robert Marcinkowski zaproponował cztery zmiany do porządku obrad. Poinformował, 
że trzy z nich wynikają z faktu, że w ostatnich dniach miały miejsca ustalenia z gminami, które 
będą ubiegać się o pomoc finansową w ramach narodowego programu przebudowy dróg 
lokalnych. Kolejny projekt uchwały dotyczy zaciągnięcia kredytu długoterminowego. Ostatni 
przetarg w tym zakresie pokazał, że ceny obsługi kredytów są znacznie korzystniejsze teraz, 
aniżeli dwa lata temu, w związku z czym oszacowano, że dzięki tej operacji powiat mógłby zyskać 
około 500.000 zł. Wniosek o zmianę w pkt 8 porządku obrad dotyczy dodania projektów uchwał: 
a) jako pkt 8 e) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Poniec, 
b) jako pkt 8 f) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Krobia, 
c) jako pkt 8 g) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Gostyń, 
d) jako pkt 8 h) zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
Dotychczasowe punkty 8 e) i 8 f) otrzymają numery 8 i) i 8 j) 
 
Wniosek w sprawie dodania do porządku obrad punktu 8 e) Rozpatrzenie projektu uchwały 
i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Poniec został 
przyjęty w wyniku głosowania- 18 głosów „za”. 
 
Wniosek w sprawie dodania do porządku obrad punktu 8 f) Rozpatrzenie projektu uchwały 
i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Krobia został 
przyjęty w wyniku głosowania- 18 głosów „za”. 
 
Wniosek w sprawie dodania do porządku obrad punktu 8 g) Rozpatrzenie projektu uchwały 
i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Gostyń został 
przyjęty w wyniku głosowania- 18 głosów „za”. 
 
Wniosek w sprawie dodania do porządku obrad punktu 8 h) Rozpatrzenie projektu uchwały 
i podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego został przyjęty 
w wyniku głosowania- 18 głosów „za”. 
 
Porządek obrad wraz z przyjętymi zmianami został przyjęty w wyniku głosowania- 
18 głosów „za”. 
 
Porządek posiedzenia XXXII sesji Rady Powiatu po zmianach: 
9. Otwarcie i ustalenie quorum. 
10. Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad. 
11. Przyjęcie protokołu z XXXI sesji Rady Powiatu z dnia 29 sierpnia 2013 r. 
12. Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu Gostyńskiego w okresie międzysesyjnym. 
13. Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi Zarządu. 
14. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i udzielonych na nie 

odpowiedziach. 
15. Zapytania radnych. 
16. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany uchwały Nr XXIV/202/12 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 18 grudnia 2012 r. 
w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 
Gostyńskiego, 

b) pokrycia ujemnego wyniku finansowego Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Gostyniu za rok 2012, 

c) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Gostyń, 
d) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Borek Wlkp., 
e) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Poniec, 
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f) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Krobia, 
g) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Gostyń, 
h) zaciągnięcia kredytu długoterminowego, 
i) zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2013 r., 
j) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 2013-2022. 

14. Informacja Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gostyniu o realizacji zadań w zakresie 
rehabilitacji społecznej i zawodowej osób niepełnosprawnych oraz z działalności Powiatowego 
Zespołu do Spraw Orzekania o Niepełnosprawności. 

15. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
16. Wnioski i oświadczenia radnych. 
17. Wolne głosy. 
18. Zakończenie.  
 
Ad 3) 
Przewodniczący Alfred Siama poinformował, że radny Jarosław Jędrkowiak zaproponował zmianę 
do protokołu polegającą na wprowadzeniu zdania, w którym cytuje się słowa Pana Starosty 
„i powiedział, że odpowiedź zostanie podana”. Powiedział, że skonsultował to z protokolantką, 
która potwierdziła, że faktycznie te słowa zostały wypowiedziane podczas tej sesji ale umknęły 
i nie znalazły się w protokole. Dlatego, na podstawie § 59 Statutu Powiatu zadecydował 
o wprowadzeniu poprawki do protokołu. 
 
Protokół z XXXI sesji Rady Powiatu Gostyńskiego z 29 sierpnia 2013 r. wraz z wprowadzoną 
poprawką został przyjęty w wyniku głosowania: 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”  
 
Ad 4) 
Przewodniczący Alfred Siama poinformował, że informacje z posiedzenia Zarządu z 29 sierpnia 
oraz 9 i 16 września br. zostały przekazane radnym drogą elektroniczną.  
Starosta Robert Marcinkowski przedstawił informację w formie prezentacji multimedialnej.  
Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad 5) 
W punkcie „Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi zarządu” głosu nie 
zabrano. 
 
Ad 6) 
Przewodniczący Alfred Siama poinformował, że w okresie międzysesyjnym interpelacji 
nie złożono.  
 
Ad 7) 
W punkcie „Zapytania radnych” głosu nie zabrano. 
 
Ad 8 a) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/202/12 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 
18 grudnia 2012 r. w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie 
Powiatu Gostyńskiego przedstawiła Zastępca Naczelnika Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych 
Magdalena Wasielewska. 
Poinformowała, że kwestię ustalania harmonogramu pracy aptek ogólnodostępnych reguluje 
ustawa z dnia 6 września 2001 r. Prawo farmaceutyczne. Rozkład godzin pracy aptek musi być 
ustalony w sposób realizujący dyspozycję art. 94 ust. 1, tj. rozkład godzin pracy aptek 
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ogólnodostępnych powinien być dostosowany do potrzeb ludności i zapewniać dostępność 
świadczeń również w porze nocnej, w niedzielę, święta i inne dni wolne od pracy, natomiast ust. 2 
ww. artykułu mówi o tym, iż kompetencje do ustalania rozkładu godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych na danym terenie posiada rada powiatu. Uchwała ustalająca rozkład godzin 
pracy aptek powinna być poprzedzona uzyskaniem opinii wójtów (burmistrzów, prezydentów miast) 
gmin z terenu powiatu i samorządu aptekarskiego. Załącznik do niniejszej uchwały przedstawia 
Harmonogram dostępności świadczeń w porze nocnej, w niedziele, święta i dni wolne od pracy 
ustalony przez przedstawiciela Wielkopolskiej Okręgowej Izby Aptekarskiej od 7 października 
2013 r. do 6 kwietnia 2014 r. od 2200 do 600. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Henryk Sadzki poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 7 głosów „za” 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr XXXII/278/13 w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/202/12 Rady Powiatu 
Gostyńskiego z dnia 18 grudnia 2012 r. w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych na terenie Powiatu Gostyńskiego została podjęta w wyniku głosowania- 
18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Ad 8 b) 
Projekt uchwały w sprawie pokrycia ujemnego wyniku finansowego Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu za rok 2012 przedstawił Starosta Robert Marcinkowski. 
Poinformował, że w ostatnich tygodniach bardzo intensywnie pracowano nad tym, w jaki sposób 
rozwiązać problem pokrycia ujemnego wyniku SP ZOZ i w jakim kierunku podejmować dalsze 
działania. Po zapoznaniu się z obszerną i funkcjonalną analizą przedstawioną przez firmę 
CURULIS Zarząd podjął decyzję, konsultowaną na spotkaniu roboczym z radnymi oraz w 
rozmowach z pracownikami szpitala, aby pokryć ujemny wynik finansowy szpitala.  
Pan Hubert Goska z firmy CURULIS powiedział, że cieszy się, że temat ten nie jest po raz 
pierwszy stawiany na posiedzeniu Rady, ale radni mieli okazję się już z nim zapoznać. 
Przedmiotem analizy była zasadność dalszego funkcjonowania szpitala w obecnej formie 
organizacyjnej. Ustawa daje do wybory trzy rozwiązania. Można pokryć ujemny wynik finansowy, 
albo przekształcić szpital w spółkę kapitałową, albo zlikwidować. Jego zdaniem szpital w tej 
formule może dalej efektywnie funkcjonować. Można szpital przekształcić w spółkę komunalną, 
można pozostawić SP ZOZ, można zmienić w jednostkę budżetową, można też przekazać 
podmiotowi zewnętrznemu w formie dzierżawy czy prywatyzacji. Obecny ujemny wynik finansowy 
powoduje zadłużenie SP ZOZ, problemy z płynnością SP ZOZ, co wpływa negatywnie na budżet 
powiatu. W chwili obecnej, gdyby przyjąć założenie, że chcemy stworzyć niezależny podmiot, jest 
to bardzo negatywne dla obecnie podejmowanych działań. Po przekształceniu spółka z takimi 
problemami mogłaby sobie sama nie poradzić, natomiast pomoc finansowa ze strony powiatu z 
jednej strony daje czas, a z drugiej szanse na wyjście z problemu. Cele, to po pierwsze poprawa 
efektywności zarządzania. Pokrycie ujemnego wyniku finansowego może wystąpić tylko jeden raz, 
to nie może występować corocznie. Następna rzecz to danie czasu SP ZOZ na poprawę wyniku, 
zachowanie kontroli nad dostępem do świadczeń medycznych, zachęta do oszczędnego 
gospodarowania oraz stabilny rozwój i inwestycje wspierane przez powiat, gminy oraz sponsorów. 
Efekty tego to zmniejszenie obciążenia budżetu powiatu, poprawa wiarygodności, poprawa jakości 
usług i efektywności działania, wzrost jakości świadczonych usług oraz dobro pacjenta. Zagrożenia 
to ograniczenia finansowe ze strony powiatu, brak możliwości pokrywania ujemnego wyniku 
finansowego w kolejnych latach, problemy z zadłużeniem oraz nieprzewidywalność NFZ. Dalsze 
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działania to pokrycie ujemnego wyniku SP ZOZ za 2012 r., w latach 2013-2014 bieżąca kontrola 
sytuacji finansowej- czas dla SP ZOZ na wyjście z problemów, 2014 r.- ocena podjętych działań i 
wybór odpowiedniego rozwiązania. Wnioski z tej analizy to przede wszystkim to, że szpital 
gostyński może efektywnie funkcjonować w formie SP ZOZ-u. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
Radny Jarosław Jędrkowiak zwracając się do Pana Gostki zapytał, czy w szpitalu, jeżeli 
zdecydujemy się na pokrycie deficytu budżetowego, który jest ogromny, czy jest jakaś gwarancja, 
że za rok sytuacja się nie powtórzy i czy w tym czasie zostanie wdrożony program w szpitalu, który 
będzie zapobiegał podobnym sytuacjom. 
Pan Hubert Goska przyznał, że rzeczywiście deficyt jest imponujący, jednak patrząc na przekrój 
kilkunastu SP ZOZ-ów może zapewnić, że to nie jest kwota duża. Wskaźnik zadłużenia to ok 0,35, 
a są szpitale mające ten wskaźnik na poziomie znacznie powyżej 1 w oparciu o przepisy ustawy 
o działalności leczniczej. Nie ma stuprocentowej gwarancji, że podejmowane działania, w tym 
program naprawczy, o który pytał radny, będą skuteczne, ale dają dużą szansę na niepowtórzenie 
się sytuacji analogicznej do zeszłego roku. 
Radny Jarosław Jędrkowiak stwierdził, że to nie jest pocieszające, że inni są bardziej zadłużeni, 
bo każdy powiat mierzy się swoją miarą. Nie wiemy, jakiem zadłużenie mają te powiaty. To, że inni 
mają dziesięć razy tyle, nie jest żadnym argumentem. Powiedział, że ma pytanie dotyczące 
uzdrawiania, które się pojawiało w publicznym obiegu. Pamięta, że chyba 2 lata temu sytuację 
miała uzdrowić firma, która przejęła zobowiązania szpitala. To też miało być alternatywnym 
rozwiązaniem problemów szpitala. Dzisiaj okazuje się, że po roku czy dwóch mamy znowu milion 
złotych do tyłu i stąd jego obawy. Powiedział, że kiedyś miał przyjemność rozmawiać 
z kandydatem na dyrektora szpitala, innym niż Pan Piotr Miadziołko, który zwrócił uwagę na kilka 
szczegółów dotyczących naszego szpitala. Dodał, że nie jest specjalistą, nie zna procedur 
wdrożonych, więc trudno mu się wypowiadać, ale z przyjemnością je pozna.  
Starosta Robert Marcinkowski podziękował radnemu za wypowiedź i zaprosił do dyskusji w tym 
temacie, jeżeli radny zna ciekawe propozycje dotyczące działania gostyńskiego szpitala, co nie 
został zdradzone w tej wypowiedzi. Wychodzi z założenia, że dobry szef otacza się ludźmi 
mądrzejszymi od siebie, dlatego zachęca, aby się tą wiedzą podzielić – czy to na forum Rady, 
na komisjach, czy też w rozmowie z dyrektorem, który jest bardzo otwartym człowiekiem 
i z pewnością posłucha ciekawych propozycji, które poprawią sytuację w szpitalu. Odnosząc się do 
zobowiązań wobec firmy, na której spłatę wyraziliśmy zgodę, jako Rada Powiatu powiedział, że są 
na bieżąco płacone, co potwierdziła będąca na sali posiedzeń Główna Księgowa Dorota 
Chlebowska. Zwrócił uwagę, że na spotkaniu roboczym informowali, że problem, który pojawił się 
w roku finansowym 2012 jest przede wszystkim problemem utraty kontraktu na ratownictwo 
medyczne. Wiemy, jak ta sprawa wygląda, wiemy, że ten kontrakt został nam niesłusznie 
odebrany a używając terminologii piłkarskiej „przy zielonym stoliku”, bo tak naprawdę szpital ten 
kontrakt wygrał i powinien go realizować. Dzisiaj tak naprawdę przychodzi nam płacić za cudze 
grzechy ciężką karę. W naszym przekonaniu tą optymalną i odpowiedzialną formą działania jest 
pokrycie ujemnego wyniku finansowego. 
Dyrektor SP ZOZ Piotr Miadziołko powiedział, że rozumie obawy, sam ma też takie, gdyż rynek 
medyczny jest rynkiem bardzo nieprzewidywalnym i jeżeli chodzi o planowanie długoletnie, to 
nawet prezesi prywatnych szpitali się wypowiadali, że w tej dziedzinie przestało istnieć pojęcie 
planowania. Jest jeden płatnik, który jest płatnikiem nieprzewidywalnym. Wracając do sytuacji 
szpitala powiedział, że strata jest duża i nie ukrywa, że go niepokoi. Rok 2011 i 2012 był 
najgorszym rokiem finansowym. Samego przychodu stracono prawie 11 mln złotych. Są to 
ogromne środki finansowe, które gdyby były, nad tym projektem uchwały byśmy dzisiaj nie 
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dyskutowali. Zapewnił, że temat nie wygasł, on cały czas żyje i cały czas dąży do tego, aby szpital 
z racji tego, co się stało, uzyskał odszkodowanie. Pierwszy krok został uczyniony po wygraniu 
wszystkich spraw przeciwko Prezesowi. Ta strata spowodowała to, że ten wynik finansowy jest 
ujemny. Zrobiono mocny krok finansowy po stronie kosztów, gdzie mamy bieżącą analizę 
i rzeczywiście jest to do końca sierpnia mierzalne, tak jak sobie to założyliśmy na początku roku 
a nawet jeszcze wcześniej, bo nad planem finansowym pracowaliśmy w roku 2012 i wypracowano 
oszczędności na poziomie 1,4 mln zł. Co nam pokaże 2014 i 2015, biorąc pod uwagę to, co się 
w tej chwili dzieje w opiece zdrowotnej i jakie mamy dane z NFZ, trudno przewidzieć.  
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że dwoma rękoma kibicuje dyrektorowi w sprawie 
kontraktu i wierzy głęboko w to, że to, co się stało z ratownictwem w gostyńskim szpitalu, było złe, 
ale z drugiej strony ta strata, jak mówi dyrektor, jest spowodowana tym, że nie mieliśmy zysku. 
Jeżeli nie mieliśmy zysku, to nie było zysku a strata byłaby wtedy, kiedy przyjęlibyśmy coś takiego, 
że wydajemy pieniądze a pieniądze, które zaplanowaliśmy, że wpłyną nie wpłynęłyby. Zwracając 
się do Starosty zapytał, od kiedy Zarząd zdawał sobie sprawę z tego, że sytuacja jest trudna, 
że będzie brakowało pieniędzy. Rozumie, że to nie wypadło nagle z piątku na sobotę, 
a w poniedziałek spotkanie z radnymi i mówimy, że trzeba gdzieś znaleźć 1 mln złotych, bo będzie 
źle. 
Wicestarosta Janusz Sikora powiedział, że Rada Społeczna na bieżąca analizowała sytuację. Na 
początku roku, kiedy przedstawiono sprawozdanie finansowe za rok 2012, wtedy też pokazywano, 
że szpital będzie miał niedofinansowanie, brak pokrycia w granicach ok. 900.000 zł. Wtedy też 
powiedziano wyraźnie, że szpital ma nadwykonania w kwocie ponad 800.000 zł. Nie mogliśmy 
powiedzieć, że nie będziemy realizować nadwykonań, czyli nie przyjmiemy do szpitala osób ponad 
kontrakt. Dodał, że w SP ZOZ w Lesznie boją się organizowanego ratownictwa medycznego na 
nowych zasadach, którego realizacja była już przekładana w czasie. Szpital jest społecznie 
potrzebny. Powiedział kiedyś, że jest za tym, aby dofinansowywać szpital w zakresie inwestycji. 
Załoga tak musi zaplanować prace, aby ten kontrakt starczał im na bieżące działalnie. Jeżeli 
oprócz tego mamy 1.700.000 zł na drogi, z czego milion idzie na odśnieżanie a reszta na łatanie 
dziur, na które nie starcza środków, to również to zadanie dofinansowujemy. Dotyczy to również 
szkół. Mamy takie typy szkół, które nigdy nie wyjdą na zero i też są dofinansowywane ze względu 
na potrzebę społeczną. Ta potrzeba jest też w gminach, gdzie również są takie szkoły. Szpital 
przez ten rok przygotowywał pewne zmiany, które doprowadziły do tego, że ten rok powinien być 
bardziej optymistyczny.  
Starosta Robert Marcinkowski poinformował, że sprawozdanie finansowe zostało przedstawione 
Zarządowi i zatwierdzone przez Radę 27 czerwca 2013 r. To są konkrety. Jeżeli Pan radny 
chciałby sformułować tezę, że Zarząd powinien zacząć szukać wcześniej pieniędzy na pokrycie 
tego ujemnego wyniku finansowego, to ta teza argumentami się nie obroni z przyczyn czasowych 
i merytorycznych. Zgodnie z art. 59 ustawy o działalności leczniczej Rada Powiatu wcale nie musi 
pokryć ujemnego wyniku finansowego. Możliwe jest wyjście alternatywne, jedno z nich to 
likwidacja, czego sobie nie wyobraża. Drugie to zmiana formuły organizacyjno- prawnej, które było 
rozważane. Takie rozwiązanie nie generowałoby kosztów, natomiast oznaczałoby równocześnie, 
że nie będzie powrotu do dotychczasowej struktury. Nie było więc konieczności szukania tych 
dodatkowych pieniędzy, np. w czerwcu. Dzisiaj stajemy wobec tej konieczności, bo 
zadecydowaliśmy o takim właśnie rozwiązaniu. To nie jest tak, że utrata kontraktu na ratownictwo 
medyczne oznacza brak zysku- to minimalny procent w całym tym przedsięwzięciu, w całej stracie 
finansowej, dlatego, że przede wszystkim szpital stanął w obliczu takiej sytuacji, że nie było 
kontraktu a zostali ludzie, którym trzeba było wypłacić odprawy, część z nich trzeba było dalej 
zatrudnić. Te konsekwencje finansowe spowodowały właśnie ujemny wynik.  
Pan Hubert Goska zwrócił uwagę, że padło słowo dotyczące zwiększenia zadłużenia związanego 
z pokryciem ujemnego wyniku finansowego. Zarząd Powiatu znalazł możliwość pokrycia 
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zadłużenia, które pozwala chociażby częściowo dochodami bieżącymi, a miejmy nadzieję, że 
docelowo całości, pokryć ta stratę i zapewnić sfinansowanie tego w odpowiedni sposób.  
Przewodniczący Alfred Siama powiedział, że rozumie, iż dyskusja jest burzliwa, bo temat bardzo 
ważny, ale prosi o maksymalną treściwość. 
Radny Jarosław Jędrkowiak zabierając głos powiedział, że dyskusja nie jest burzliwa, aczkolwiek 
odnosi wrażenie, że stara się Go przekonać, gdzie tymczasem jest już przekonany- Klub zagłosuje 
za tą decyzją. Chcą mieć świadomość tych decyzji podejmowanych, bo nie wyobraża sobie dzisiaj, 
aby szpital funkcjonował na innych zasadach. Radni otrzymali informację o tym, że źle zaczyna się 
dziać w szpitalu niedawno. Państwo mówicie, że gdzieś już o tym mówiono, że radni powinni mieć 
świadomość. Powiedział, że czuje, że cały czas był przekonywany, że wszystko idzie w dobrym 
kierunku, że my spokojnie regulujemy swoje sprawy, że kolejne działania, które mają miejsce, 
procedury naprawcze, jak choćby scedowanie płatności finansowych na firmę zewnętrzną, to są 
rzeczy dobre. Cieszy się, że wszystko idzie w dobrym kierunku, że raty są płacone na czas i że 
z tego tytułu nie ma dodatkowych problemów. Mówimy tu o tym, że niedawno powstało nowe 
boisko. Powiedział, że gdyby miał taką świadomość, że jest aż taki problem, zastanowiłby się dwa 
razy, czy w tym roku to boisko, które też jest potrzebne, budować. Wyraził nadzieję, że pieniądze, 
które będą po zaciągnięciu kredytu ze względu na lepsze warunku oprocentowania, czyli kwota 
500.000 zł zostaną przeznaczone na sfinansowanie deficytu szpitala. Zapytał czy się myli.  
Starosta Robert Marcinkowski odpowiedział, że ten kredyt nie ma z tym nic wspólnego, nie 
będziemy i nie mamy zamiaru zwiększania zadłużenia powiatu w związku ze szpitalem. Ten kredyt 
pozwala wygenerować w trakcie ośmioletniego okresu spłaty ok. 500.000 zł oszczędności. 
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, czy w całym okresie ośmiu lat. 
Starosta Robert Marcinkowski potwierdził. Będzie to niższy koszt obsługi tych zobowiązań 
kredytowych.  
Radny Mikołaj Rogala zapytał, czy jakiś program naprawczy już jest wstępnie, czy jeszcze 
możemy się go spodziewać. 
Dyrektor SP ZOZ Piotr Miadziołko odpowiedział, że program naprawczy został wdrożony od 
2013 r., pracowano nad nim już w roku 2012, wiedziano, że rok 2013 też będzie rokiem trudnym. 
W tej chwili zaczynają pracę nad nowym planem finansowym na 2014 rok. Ten 1.400.000 zł został 
wypracowany rozmowami ze związkami zawodowymi, z pracownikami na temat oszczędności, 
oszczędności wynagrodzeń, bo gdyby na dzień dzisiejszy weszła firma zewnętrzna bądź szpital 
został wydzierżawiony bądź sprywatyzowany. Szpitale zwalniają ludzi, proponują obniżki 
wynagrodzeń o 10%, wchodzi prywatny podmiot i zwalnia 50 ludzi nie pytając się, czy te osoby są 
potrzebne. Jest jedyny płatnik. Dla niego najważniejsze, podczas rozmowy z pracownikami było to, 
aby nie dopuścić do masowych zwolnień, aby uświadomić pracownikom to, że to nie jest pomoc 
dla szpitala. Są jakieś granice oszczędzania, szukania tych kosztów. To nie jest jego wina, że są 
większe wymagania NFZ-tu, że wychodzi jakieś rozporządzenie czy zarządzenie Prezesa- jak to 
było w zeszłym roku- że musi mieć określony sprzęt, bo inaczej nie zakontraktuje oddziału, 
a sprzęt wart jest pół miliona złotych. Każdy dając coś od siebie, jakąś część wynagrodzenia, tym 
samym miał możliwość utrzymania swojego stanowiska pracy. Tak było uzgodnione ze związkami 
i ze wszystkimi pracownikami. Bronią swoich miejsc pracy. Zapytał, czy radni chcą znać szczegóły. 
Dodał, że wszystko został zaprezentowane na slajdach, z którymi radni mieli możliwość się 
zapoznać. Jeżeli radni sobie życzą, może te dane przedstawić wszystkim na piśmie. W tej chwili 
jest wrzesień, w listopadzie będą nowe propozycje NFZ. Jakie one będą nie wie, ale tylko liczy, 
aby nie były gorsze. Nad planem finansowym prace rozpoczynają się już od października. Są 
rzeczy trudne, ale to, co teraz robimy jest arcytrudne, aby utrzymać się na rynku. Śledzi prasę 
medyczną, głośno mówi się o przeinwestowaniu, z czym problem ma płatnik. Wszyscy sobie zdają 
sprawę, że kilka lub kilkanaście szpitali musi zniknąć z mapy, bo innego wyjścia dla tego systemu 
nie ma.  
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Radny Ireneusz Lesiński zwrócił się do Starosty z pytaniem, które zadawał już na wcześniejszym 
spotkaniu, czy w związku z tym ujemnym wynikiem finansowym jest po pozytywnych rozmowach 
ze wszystkimi włodarzami gmin i czy gminy są pozytywnie do tego nastawione. 
Starosta Robert Marcinkowski odpowiedział, że w niektórych przypadkach są bardzo konkretne, 
w niektórych przypadkach jeszcze nie ma szczegółów, ale jest dobra wola. W tym kontekście jest 
to rzecz najważniejsza. Jutro Burmistrz Krobi przedstawia na sesji projekt uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Gostyńskiego celem pokrycia ujemnego wyniku 
finansowego, jest to kwota wyliczona zgodnie z zaproponowanym algorytmem w wysokości 
130.000 zł. Ma też informację od Burmistrza Ponieca złożoną na piśmie, że w październiku wystąpi 
do Rady z takim projektem uchwały- tj., kwota prawie 50.000 zł. W najbliższy czwartek Dyrektor 
oraz Główna Księgowa są zaproszeni na posiedzenie Komisji w Pogorzeli. Nie może dzisiaj mówić 
w imieniu Burmistrza Pogorzeli, jaka będzie ostateczna decyzja, ale czuć tu dobrą wolę 
współpracy. Podobnie jest w Borku, który na chwilę obecną mówi, że na dziś tych pieniędzy nie 
ma, ale jeśli one w najbliższych miesiącach się pojawią, to również możemy liczyć na zrozumienie 
ze strony Borku Wlkp. Podobnie jest w Piaskach czy w Pępowie, co wynika z jego osobistych 
rozmów z włodarzami gmin. Taka deklaracja została też złożona publicznie przez Gminę Gostyń. 
Starosta powiedział, że chce jeszcze wrócić do tematu poruszonego przez radnego Jędrkowiaka. 
Jest znowu jakaś sprytna próba ułożenia figury retorycznej- gdybyśmy nie budowali boiska to 
w szpitalu byłoby lepiej. Jest to bzdura, bo idąc tym tropem myślenia można by powiedzieć, że 
gdybyśmy nie remontowali skrzyżowań, albo nie zrealizowali wspólnie z gminami kilku inwestycji 
na drogach powiatowych to mielibyśmy lepiej w szpitalu. Wcale tak nie jest. Zwracając się do 
radnego Jędrkowiaka zaproponował, aby powiedział tym ponad 900 młodym ludziom, że mieli 
nadal biegać w krzakach. Radny dobrze wie, że na tę inwestycję szkoła czekała od wielu lat. 
Inwestycja została bardzo pozytywnie przyjęta przez społeczność szkolną, przez mieszkańców 
Pożegowa. Służy nie tylko uczniom, ale i mieszkańcom. Nie możemy dzisiaj kreować takiego oto 
obrazu, że dzięki temu uratowalibyśmy szpital. Dzisiaj możemy wspólnie zadać sobie pytanie, jak 
ten szpital ma się dalej rozwijać, jaka czeka go przyszłość. Podziękował radnym Klubu 
opozycyjnego, że dzisiaj wyrażają się pozytywnie o propozycji Zarządu. Odczytuje to jako dobry 
sygnał i bardzo prosi o to, aby nie robić tutaj politycznej zadymy i nie kreować retorycznych figur, 
tylko rozmawiać o konkretach. 
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że musiałby odpowiedzieć bzdurą na bzdurę. Taka 
retoryka, którą Starosta przyjął, przypomina gospodarza, któremu woda na głowę cieknie z dachu, 
a on sobie kupuje kolejny samochód na kredyt. To nie tak jest do końca, bo mając pewną 
świadomość pokazujecie Państwo, że to jest taka polityka krótkowzroczna. Boisko jest fajne, ale 
nie musiało powstać w tym roku, mogło powstać za rok czy dwa. Starosta mówi o dzieciakach 
biegających po krzakach, a on o 78 tysiącach ludzi dzisiaj zagrożonych tym, że szpital się zamknie 
za chwilę, bo powiat nie będzie miał środków na to, żeby sfinansować pewne działania. 
Powiedział, aby nie nadużywać tego typu słów, jeżeli mamy inne zdanie, ale jeżeli zaczniemy 
sobie tutaj bzdury wytykać, to ma jeszcze kilka takich, które, może się cofnąć w czasie i pewnie 
wyszłoby, że to nie pierwsze takie działania, które mogłyby wpłynąć na poprawę sytuacji 
finansowej powiatu. 
Przewodniczący Rady Alfred Siama zaproponował, aby trochę pojedynki słowne nadzorować, 
skupić się na istocie sprawy. Jeżeli chodzi o pewne inwestycje, to były one wcześniej 
zaplanowane, nie ma sensu teraz zgłaszać jakiś pretensji z tego tytułu, że zostało zrobione boisko. 
Starosta Robert Marcinkowski powiedział, że musi ustosunkować się do jednej sprawy, którą 
poruszył radny Jędrkowiak. To nie jest żadne kupowanie samochodu na kredyt, ponieważ w tym 
roku ani o złotówkę nie zwiększyły się zobowiązania Powiatu Gostyńskiego. Prosi, aby przyjąć to 
do wiadomości. Po drugie radny osobiście straszy mieszkańców powiatu gostyńskiego czarną 
wizją zamknięcia szpitala. Przypomniał, że na tej sali to radny mówił o tym, że majątek pójdzie 
w prywatne łapy, to z ust Jego Klubu wypowiadano ostrzeżenia o tym, że szpital prawdopodobnie 
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zostanie przekształcony w spółkę. Dzisiaj tego nie ma. Zarząd przedstawia bardzo odpowiedzialną 
propozycję. Zwracając się do radnego zapytał, czy jest w stanie dzisiaj mieszkańców powiatu 
gostyńskiego przeprosić za to straszenie o prywatnych łapach i straszenie o przekształceniu 
w spółkę.  
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że to są jakieś żarty, dochodzi tu do sytuacji, że 
Starosta zaczyna opowiadać bzdury.  
Przewodniczący Rady Alfred Siama powiedział, że chciał cierpliwie wysłuchać wszystkich, ale 
czuję potrzebę zabrania głosu na ten temat. Szpital jest wielką wartością społeczną dla nas 
wszystkich, to jest oczywiste w tych Państwa wypowiedziach. W związku z tym wszyscy jesteśmy 
zobowiązani o ten szpital dbać, tym bardziej, że każdy z nas może być pacjentem tego szpitala. 
Myśli, że deficyt, ujemny bilans finansowy powstał wskutek splotu bardzo niesprzyjających 
okoliczności. O tych niesprzyjających okolicznościach mówił zarówno Pan Starosta, ekspert jak 
i Pan Dyrektor. Przede wszystkim sprawa ratownictwa medycznego, jak również niezapłacenie 
przez Narodowy Fundusz Zdrowia nadwykonań. Nie powinnyśmy aż tak bardzo tragizować, 
chociaż dług jest znaczny, ale przecież prognozy są optymistyczne. W wypowiedziach panów, 
zwłaszcza dyrektora, pojawiła się duża nadzieja, że dzięki programom naprawczym sytuacja 
zostanie uzdrowiona. Wiemy o tym, że w Polsce są szpitale, które posiadają wielomilionowe długi, 
dług naszego szpitala nie wynosi nawet 1 mln. Prosi, aby nie spierać się w tej chwili o pewne 
priorytety inwestycyjne, bo odpowiednią porą do tego jest okres tworzenia budżetu, kiedy to 
możemy nawet zrobić sobie pranie mózgu, które inwestycje są najważniejsze i które powinny być 
realizowane w pierwszej kolejności. Natomiast trzeba podjąć tę uchwałę, co do czego są zgodni, 
więc nie widzi sensu, aby się dłużej spierać.  
Wicestarosta Janusz Sikora zaapelował o umiar i spokój. Powiedział, że patrzymy na powiat, 
który tworzy siedem gmin. Wielkość każdego powiatu polega na tym, żebyśmy widzieli cele 
nadrzędne, cele, które powodują, że powiat, gmina w danym powiecie patrzy tak, a nie inaczej. 
Przed laty pamięta kwestie budowy basenu. Byliśmy powiatem, który na swoim terenie nie miał 
basenu. Pamięta, jak tutaj też dochodziło do pewnych dyskusji, podniósł rękę za tym, bo uważał, 
że dla dobra tego powiatu ten basen powinien być. Cieszy się, że ten basen dzisiaj jest przy dużej 
też pomocy powiatu gostyńskiego, który przekazał 3 mln zł. Patrzy teraz na szpital z punktu 
widzenia dzisiejszej uchwały. Dobrze jest, kiedy wiemy, jako powiat, że mamy wśród włodarzy i rad 
gmin sojuszników, że wtedy, kiedy trzeba stanąć, stoimy razem, było to pokazane przy wykupie 
szpitala. Różnie pewne gminy się do tego ustosunkowały, ale po części zaakceptowały to i wykup 
szpitala był przy współudziale gmin. Dzisiaj stoimy przed inną decyzją. Powiedział, że trochę 
oddzieliłby szpital od tej decyzji, którą wysunęliśmy do gmin. Te gminy, które wesprą nas dzisiaj 
w tym temacie w przyszłym roku będą mieć „realizowane zadania z zakresu dróg”. Jest to dobre 
w poczuciu ogólnego społecznego ujęcia powiatu gostyńskiego dla celu, w którym powinniśmy być 
zawsze razem. 
Przewodniczący Alfred Siama powiedział, że Burmistrz Jerzy Kulak sygnalizował gotowość 
zabrania głosu, jednak musi odmówić, ponieważ kłóci się to z naszym Statutem. Taka możliwość 
jest w ramach pkt 12 „Wolne głosy”. 
Radny Stanisław Zaremba powiedział, że w budżecie na rok 2014 są przewidziane dalsze 
działania programu naprawczego, jest to obniżka wynagrodzeń bez podwyżek. Wie, że jest duże 
zaniepokojenie wśród pracowników szpitala tą sytuacją. 
Dyrektor SP ZOZ Piotr Miadziołko odpowiedział, że dotyczy to budżetu szpitala na 2014. Na 
dzień dzisiejszy nie jest w stanie powiedzieć, nie jest to od niego zależne. Wszystko zależy od 
budżetu NFZ. Jeżeli taka propozycja się pojawi, będzie mógł przedstawić pracownikom 
i powiedzieć, co szpital czeka, z czego będzie można zrezygnować, z czego możemy zejść, co 
możemy zbudować.  
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Radny Zdzisław Kowalczyk zwrócił się do radnych o zaprzestanie tej dyskusji, tym bardziej, że 
wiemy, że opozycja jest za tym, radni po obu stronach są za tym. Prosi o przerwanie dyskusji, bo 
to nic nie daje a najwyżej można się pokłócić.  
Starosta Robert Marcinkowski poparł propozycję radnego Kowalczyka. Również wychodzi 
z założenia, że ten temat nie dzieli, szpital ich połączył, mają takie same zdanie. Szkoda tylko, że 
dzisiaj padają tutaj dosyć ciężkie słowa, bo było specjalne spotkanie z radnymi, informowano 
radnych wcześniej o propozycjach, można też było porozmawiać na komisjach. Zapewnił 
o dostępności Wicestarosty, jako szefa Rady Społecznej, czy też do niego. Szpital jest 
najważniejszym tematem i najtrudniejszym wyzwaniem w tej kadencji. Zapewnił, że robią 
wszystko, aby tej instytucji, a przede wszystkim ludziom z nią związanym, pomóc. Mówi tu 
o pracownikach, ale przede wszystkim o pacjentach szpitala. Prosi wszystkich radnych, żeby 
emocje, uwagi były dyskutowane w spokoju. 
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że ma jeszcze pytanie dotyczące wariantu B, gdyby się 
gminy nie zgodziły na, bo to jednak rady decyduję o tym, czy pieniądze zostaną przeznaczone. 
Starosta Robert Marcinkowski powiedział, że będziemy o tym rozmawiać przy uchwale 
budżetowej, bo tam w autopoprawce jest konkretna propozycja. 
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że na poprzedniej sesji zadał pytanie dotyczące 
zwiększenia tej pozytywnej relacji pomiędzy tą jednorazową wpłatą dzierżawy za centrum 
nefrologii a rozłożeniem na 20 lat. Miał wrażenie, że tą odpowiedź otrzyma przed sesją ale nie 
otrzymał, więc jeszcze raz o nią prosi. Radny zwrócił się też do Dyrektora SP ZOZ, który 
zapewniał, że może przekazać dokumenty, aby mu je dostarczył. 
Członek Zarządu Jerzy Ptak powiedział, iż temat, który dzisiaj poruszamy jest bardzo istotny nie 
tylko z punktu widzenia tego tylko i aż niespełna miliona złotych, to poruszamy dzisiaj 
zrównoważony rozwój naszych mieszkańców w różnych dziedzinach. Powiedział, że rzadko ma 
okazję występować dość szeroko, więc dostosuje się do wnioski kolegi Kowalczyka. Uważa, że 
w tym momencie nie dyskutujemy tylko o tym milionie na szpital, ale dyskutujemy 
o zrównoważonym rozwoju naszych mieszkańców. Nie zgodził się ze zdaniem radnego 
Jędrkowiaka. Przed 12 laty Rada podjęła uchwałę o zrównoważonym rozwoju powiatu i w tym 
kontekście powinniśmy być zatroskani nie tylko o 78.000 mieszkańców, którzy mogą codziennie 
wylądować w szpitalu, ale również o 78.000 mieszkańców, którzy poruszają się po takich sobie 
drogach. Tutaj poruszamy znacznie szerszy aspekt. 
 
Uchwała Nr XXXII/279/13 w sprawie pokrycia ujemnego wyniku finansowego Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu za rok 2012 została podjęta w wyniku 
głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Ad 8 c) 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Gostyń przedstawiła Skarbnik 
Powiatu Eleonora Gościniak. 
Poinformowała, że uchwała dotyczy udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Gostyń 
na dofinansowanie remontu Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy w Gostyniu – Oddziału dla Dzieci 
i Młodzieży. Realizację zadania planuje się na 2013 rok. Biblioteka Publiczna Miasta i Gminy 
w Gostyniu zwróciła się z wnioskiem o dofinansowanie remontu Oddziału dla Dzieci i Młodzieży. 
Zarząd postanowił przekazać środki w kwocie 5.000 zł.  
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
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Uchwała Nr XXXII/280/13 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Gostyń 
została podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Ad 8 d) 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Borek Wlkp. przedstawił 
członek Zarządu Jerzy Ptak.  
Poinformował, że projekt uchwały dotyczy udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Borek Wlkp. 
na dofinansowanie planowanego przez gminę zadania pn. Przebudowa drogi gminnej łączącej ul. 
Powst. Wlkp. z ul. Pogorzelską w Borku Wlkp. Gmina planuje pozyskać środki na w/w zadanie z 
ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych –Etap II Bezpieczeństwo- 
Dostępność- Rozwój. Gmina Borek Wlkp. wnioskuje o dofinansowanie w kwocie 200.000,0 zł. 
 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Piotr Gorynia poinformował, że 
Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za” 
 
Radny Mikołaj Rogala zapytał, czy to jest wynik rozmów, o których rozmawialiśmy odnośnie 
szpitala, czy jest to pomoc finansowa dla Gminy Borek. 
Starosta Robert Marcinkowski odpowiedział, że nigdy jeszcze nie mieliśmy takiej intensywności 
współpracy, jeśli chodzi o narodowy program odbudowy dróg lokalnych. W tym roku proponujemy 
współpracę aż na czterech płaszczyznach: powiat- Borek, Poniec, Krobia i Gostyń. W przypadku 
Borku i Gostynia mamy do czynienia z sytuacją, że też będziemy otrzymywać pomoc finansową na 
realizację zadań na drogach powiatowych. Tutaj oczekujemy na wsparcie przy budowie drogi 
Borek- Strumiany od Borku Wlkp. i na wsparcie przy budowie drogi prowadzącej do Czachorowa 
od Gminy Gostyń. Takie uzgodnienia zostały poczynione. W pozostałych przypadkach tak się 
składa, że kwoty te też będą się bilansować. Dosyć szczególny jest przypadek Ponieca, gdzie 
Burmistrzowi zależy na poprawie jakości drogi powiatowej na terenie samego miasta Poniec, i tam 
gmina zadeklarowała znacznie większy udział, niż udział powiatu. Te środki zostały rozliczone 
również w ramach pomocy finansowej.  
 
Uchwała Nr XXXII/281/13 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Borek Wlkp. 
została podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
 

Przewodniczący Alfred Siama ogłosił przerwę w obradach. 
Obrady wznowiono o godz. 14:45 

 
Ad 8 e) 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Poniec przedstawił członek 
Zarządu Jerzy Ptak.  
Poinformował, że projekt uchwały dotyczy udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Poniec na 
dofinansowanie zadania pn. Przebudowa ulicy Janiszewskiej w Poniecu. Gmina planuje pozyskać 
środki na w/w zadanie z ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych – Etap II 
Bezpieczeństwo - Dostępność- Rozwój. Gmina Poniec wnioskuje o dofinansowanie w kwocie 
179.360,00 zł. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
Radny Henryk Sadzki zapytał, czy ta droga jest powiatowa czy gminna. 
Członek Zarządu Jerzy Ptak odpowiedział, że jest to droga gminna. 

 
Uchwała Nr XXXII/282/13 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Poniec została 
podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
 
Ad 8 f) 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Krobia przedstawił członek 
Zarządu Jerzy Ptak. 
Poinformował, że projekt uchwały dotyczy udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Krobia na 
dofinansowanie II etapu zadania pn. Przebudowa ulicy Nowej w Krobi. Gmina planuje pozyskać 
środki na w/w zadanie w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych – Etap II 
Bezpieczeństwo - Dostępność- Rozwój. Koszt zadania wyceniono na kwotę ok.625.000,00 zł. 
Gmina Krobia wnioskuje o wsparcie na poziomie 150.000,00 zł. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie – 6 głosów „za”. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr XXXII/283/13 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Krobia została 
podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Ad 8 g) 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Gostyń przedstawił członek 
Zarządu Jerzy Ptak.  
Poinformował, że projekt uchwały dotyczy udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Gostyń na 
dofinansowanie budowy ulicy Górnej w Gostyniu, łączącą ulicę Wielkopolską z ulicą Podgórną. 
Gmina planuje pozyskać środki na w/w zadanie z ramach Narodowego Programu Przebudowy 
Dróg Lokalnych – Etap II Bezpieczeństwo - Dostępność- Rozwój. Gmina Gostyń wnioskuje 
o dofinansowanie w kwocie 300.000,0 zł. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
Radny Stanisław Zaremba zapytał, o który odcinek ul. Górnej chodzi. 
Starosta Robert Marcinkowski odpowiedział, że od kondensowani do ul Podgórnej, czyli tzw. 
Gubałówki. 
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Uchwała Nr XXXII/284/13 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Gostyń 
została podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Ad 8 h) 
Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego przedstawia Skarbnik Powiatu 
Eleonora Gościniak. 
Poinformowała, że w roku 2012 powiat zaciągnął kredyt w ww. wysokości w Powiatowym Banku 
Spółdzielczym w Gostyniu z wysoką marżą 1.74 pp do 1 M WIBOR. W bieżącym roku marża od 
zaciągniętego kredytu wyniosła 0,98 pp do 1M WIBOR. W związku z powyższym Zarząd Powiatu 
proponuje zaciągnąć nowy kredyt na spłatę kredytu w PBS, aby otrzymać niższe oprocentowanie. 
W stosunku do oprocentowania otrzymanego w tym roku oszczędność kosztów obsługi wyniosłaby 
ok. 500.000 zł. Możliwość wcześniejszych spłat kredytów wynika z tego, że nowa ustawa 
o finansach publicznych określa (wg algorytmu) wskaźniki możliwości spłat rat pożyczki i kredytu 
od roku 2014 w stosunku do dochodów, dochodów bieżących i wydatków bieżących z 3 lat 
poprzednich. Rok 2013 jest wg obecnych przepisów ostatnim rokiem, który daje możliwość takiego 
działania. Wprawdzie w roku 2013 wskaźnik wysokości spłaty rat przekroczy 15 % w stosunku do 
dochodów, ale wysokość zadłużenia powiatu nie ulegnie zmianie oraz poprawią się wskaźniki 
wynikające z art. 243 uofp. Podjęcie uchwały pozwoli rozpocząć procedurę zamówień publicznych 
i wyłonienia podmiotu. W przypadku, gdy podmiot nie przedstawi korzystnej oferty, przetarg 
zostanie unieważniony 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że rozumie zasadność, gdy oprocentowanie jest niższe 
i można te kwoty zaoszczędzić, dobrze, że tak się dzieje. Zapytał, czy ogłaszając przetarg na 
zaciągnięcie kredytu, czy w warunkach tego kredytowania jest zapis, że oprocentowanie nie może 
się zmienić. Wie, że te obliczenia zostały wyliczone w jakiejś fazie stałej. 
Starosta Robert Marcinkowski wyjaśnił, że dzisiaj oprocentowanie kredytu najczęściej wygląda 
tak, że jest liczone w stosunku do miesięcznego Wiboru, i on jest zmienny ze względu 
na założenia specyfikacji istotnych warunków zamówienia. Najważniejszym elementem kosztów 
jest tu marża. Ta marża wynosząca ponad 1,5% w starym kredycie, dzisiaj z dużym 
prawdopodobieństwem powinna zmaleć, bo z dużo mniejszą marżą otrzymaliśmy ostatnie 
postępowanie przetargowe poniżej 1%. Jeżeli ta cena utrzyma się na podobnym poziomie koszt 
całości kredytu będzie tańszy o 500.000 zł.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, czy chodzi o wszystkie koszty. Przy zamknięciu takiej 
pozycji w Banku Spółdzielczym też powoduje dodatkowe koszty.  
Skarbnik Powiatu Eleonora Gościniak wyjaśniła, że w każdej umowie mamy klauzulę, 
że możemy wcześniej spłacić bez powiadamiania banku i bez kosztów. 
 
Uchwała Nr XXXII/285/13 uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 
została podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Ad 8 i) 
Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2013 r. przedstawiła Skarbnik 
Powiatu Eleonora Gościniak. 
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Poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 24 wrzesień 2013 roku przyjął projekt uchwały 
Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2013 rok. Zmiany 
w planie dochodów to zwiększenie planu dochodów o kwotę 103.760 zł z tytułu otrzymania dotacji 
od Wojewody Wlkp. – dz.700 rozdz.70005 § 2110. Ogółem kwota dochodów zwiększa się o kwotę 
103.760 zł. Zmiany w planie wydatków: 
1. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 103.760 zł na utrzymanie i remonty nieruchomości 

Skarbu Państwa oraz sporządzanie operatów szacunków – dz.700 rozdz.70005 § 4270 – 
46.860 zł, § 4300 – 56.900. 

2. Przesunięcia pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami w Starostwie Powiatowym 
w Gostyniu,  

Ogółem kwota wydatków zwiększa się o kwotę 103.760 zł. Zarząd na posiedzeniu w dniu 
23 września 2013 roku przyjął autopoprawkę do projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego 
w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2013 rok. Zmiany w planie dochodów: 
1. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 290.000 zł z tytułu większego wpływu dochodów z najmu 

i dzierżawy– dz. 700 rozdz. 70005 § 0750. 
2. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 54.000 zł z tytułu większego wykonania dochodów 

związanych z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej – dz.700 rozdz.70005 § 2360. 
3. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 20.000 zł z tytułu większego wpływu z usług w DPS 

Zimnowoda – dz.852 rozdz.85202 § 0830. 
4. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 21.500 zł w Domu Dziecka w Bodzewie z tytułu 

pozyskania dochodów od sponsorów – dz.852 rozdz.85201 § 0970. 
5. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 73.500 zł w PODGiK w Gostyniu z tytułu większego 

wpływu z usługi i kary umownej – dz.710 rozdz.71012 § 0830 – 70.500 zł, § 0970 – 3.000 zł. 
6. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 12.300 zł z tytułu otrzymania pomocy finansowej z Gminy 

Borek Wlkp. na przebudowę drogi w miejscowości Siedmiorogów II – dz.600 rozdz.60014 
§ 6300. 

7. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 12.547 zł z tytułu otrzymania zwiększenia dotacji celowej 
od Wojewody Wlkp. na działalność ŚDS w Chwałkowie – dz.852 rozdz.85203 § 2110. 

8. Zmniejszenie planu dochodów o kwotę 8.811 zł z tytułu zmniejszenia dotacji od Wojewody 
Wlkp. na działalność KP PSP w Gostyniu. – dz.754 rozdz.75411 § 2110. 

Ogółem kwota dochodów zwiększa się o 475.036 zł. Zmiany w planie wydatków: 
1. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 134.000 zł w Starostwie Powiatowym na zakup gazu 

w związku ze zmianą systemu ogrzewania na ul. Poznańskiej oraz na pozostałe wydatki – 
dz.700 rozdz.70005, dz.750 rozdz.75020. 

2. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 20.000 zł w DPS w Zimnowodzie na dofinansowanie 
zakupu agregatu prądotwórczego – dz.852 rozdz.85202 § 6060. 

3. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 970.989 zł na pokrycie ujemnego wyniku finansowego 
SP ZOZ w Gostyniu – dz.851 rozdz.85111 § 4160. 

4. Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 670.989 zł w szkołach, domach pomocy społecznej 
i starostwie z pochodnych od wynagrodzeń. 

5. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 10.000 zł na utwardzenie dojazdu do bloku 
mieszkalnego w Kosowie – dz.700 rodz.70005 § 4270. 

6. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 21.500 zł w Domu Dziecka w Bodzewie na bieżące 
utrzymanie – dz.852 rozdz.85201. 

7. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 73.500 zł w PODGiK w Gostyniu na bieżące utrzymanie 
m.in. zakup serwera – dz.710 rozdz.71012 § 4010 – 53.500 zł, § 4120 – 500 zł, § 4300 – 
3.500 zł, § 6060 – 16.000 zł. 

8. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 15.600 zł na zakup materiałów do remontu dróg – 
dz.600 rozdz.60014 § 4210. 
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9. Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 8.811 zł z wydatków bieżących KP PSP w Gostyniu – 
dz.754 rozdz.75411 § 4060. 

10. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 12.547 zł w ŚDS w Chwałkowie na bieżącą działalność 
– dz.852 rozdz.85203. 

11. Zmniejszenie rezerwy ogólnej o kwotę 13.300 zł – dz.758 rozdz.75818 § 4810. 
12. Zmniejszenie rezerwy celowej na pomoc społeczną o kwotę 40.000 zł – dz.758 rozdz.75818 

§ 4810. 
13. Zmniejszenie rezerwy celowej na zadania oświatowe o kwotę 50.000 zł – dz.758 rozdz.75818 

§ 4810.  
14. Przesunięcia pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami w Starostwie Powiatowym 

w Gostyniu, DPS w Zimnowoda, DD w Bodzewie, PPP w Gostyniu, PUP w Gostyniu, MŚS 
w Pogorzeli, DD w Gostyniu, COPOW w Bodzewie, DPS w Chwałkowie, ZSR w Grabonogu, 
ZSZ w Gostyniu, KP PSP w Gostyniu. 

Ogółem kwota wydatków zwiększa się o 475.036 zł 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
Radny Mikołaj Rogala zapytał o zapis w autopoprawce dotyczący zmian w planie wydatków- 
pkt 4, tj. zmniejszenie planu wydatków o kwotę 670.989 zł w szkołach, domach pomocy społecznej 
i starostwie z pochodnych od wynagrodzeń. 
Starosta Robert Marcinkowski wyjaśnił, że ta kwota została dzisiaj zdjęta z paragrafu, który nie 
musi być płacony aktualnie, wystarczy, że ta kwota będzie zrekompensowana do końca tego roku. 
Zakładamy, że wydatki w szkołach muszą wrócić i zostaną zrekompensowane częściowo 
z wpływów od gmin, bo kilka deklaracji podjęliśmy bardzo daleko idących. Mamy jeszcze 
propozycje, które mogą zwiększyć wpływu do budżetu, na razie mamy pewność na, 90% o których 
nie chciałby teraz mówić. Nie zmienia się intencja, nie zamierzamy brać dodatkowego kredytu, 
chcemy te wydatki w tym roku zbilansować. Podkreślił, że nie ma mowy o obcinaniu na 
pozostałych jednostkach, wręcz przeciwnie- będzie trzeba do tych jednostek dołożyć. 
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał o zwiększenie planu dochodów o kwotę 73.500 zł 
w PODGiK w Gostyniu z tytułu większego wpływu z usługi i kary umownej. 
Dyrektor PODGIK Arkadiusz Maćkowiak wyjaśnił, że środki wpłaciła firma zewnętrzna 
geodezyjna, która nie wywiązał się z terminie i zgodnie z umową musiała zapłacić karę 
w wysokości 3.000 zł 
Radny Henryk Sadzki zapytał, kiedy zmieniono system ogrzewania w budynku na ul. Poznańskiej 
200, ponieważ w związku ze zmiana ogrzewania- jest taki zapis w uzasadnieniu do autopoprawki, 
że zwiększono środki o kwotę 134.000 zł. Zapytał, czy wcześniej nie planowano wydatków na rok 
bieżący i na jaki okres te pieniądze przewidziano.  
Starosta Robert Marcinkowski  odpowiedział, że zmiana systemu nie jest jeszcze wprowadzona, 
ma to nastąpić do końca miesiąca.  Zwrócił uwagę, że jest to wydatkowanie środków w Starostwie 
Powiatowym, ale nie w samym Starostwie- my jesteśmy administratorem tego budynku. Chodzi też 
o środki na ogrzewanie w innych obiektach, to nie jest tylko Poznańska 200. 
Radny Henryk Sadzki powiedział, że pytał, gdyż tak zrozumiał zapis w uzasadnieniu.  
 
Autopoprawka została przyjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”. 
 
Uchwała Nr XXXII/286/13 w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2013 r. została 
podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
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Ad 8 j) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego 
na lata 2013-2022 przedstawiła Skarbnik Powiatu Eleonora Gościniak. 
Poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 9 września 2013 roku przyjął projekt uchwały 
Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2013-
2022. Zmiany ww. uchwały dotyczą zmian w załączniku Nr 1 „Wieloletnia Prognoza Finansowa na 
lata 2013 - 2022”- uaktualnienie kwot ujętych w projekcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w 
budżecie powiatu na 2013 r. Po zmianach kwot budżetu zmieniają się wskaźniki na lata 2014-
2016. Zarząd na posiedzeniu w dniu 23 września 2013 roku przyjął autopoprawkę do projektu 
uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2013-2022. Zmiany ww. uchwały dotyczą zmian w załączniku Nr 1 „Wieloletnia Prognoza 
Finansowa na lata 2013 - 2022”- uaktualnienie kwot ujętych w autopoprawce do projektu uchwały 
w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2013 r. po autopoprawce. Po zmianach kwot 
budżetu zmieniają się wskaźniki na lata 2014-2016.  

 
Salę obrad opuścił radny Stanisław Zaremba. 

Na sali obecnych jest 18 radnych. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 

 
Na salę powrócił radny Stanisław Zaremba. 

Na sali obecnych jest 19 radnych. 
 
Głosowanie autopoprawki- 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  
W głosowaniu brało udział 19 radnych. 
Wobec niezgodności liczby oddanych głosów z liczbą radnych biorących udział w głosowaniu 
przystąpiono do reasumpcji głosowania. 
 
Autopoprawka została przyjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” 
przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  
W głosowaniu brało udział 19 radnych. 
 
 
Uchwały Nr XXXII/287/13 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Gostyńskiego na lata 2013-2022 została podjęta w wyniku głosowania-  18 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 
W głosowaniu brało udział 19 radnych. 
 
Ad 9) 
Informację Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gostyniu o realizacji zadań w zakresie 
rehabilitacji społecznej i zawodowej osób niepełnosprawnych oraz z działalności Powiatowego 
Zespołu do Spraw Orzekania o Niepełnosprawności przedstawił Dyrektor Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie Mirosław Sobkowiak, 

 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Henryk Sadzki poinformował, że Komisja 
zaopiniowała informację pozytywnie- 7 głosów „za”. 
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W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Ad 10) 
W punkcie „Odpowiedzi na zapytania radnych” głosu nie zabrano.  
 
Ad 11) 
W punkcie „Wnioski i oświadczenia radnych” głosu nie zabrano. 
 
Ad 12) 
Wolne głosy. 
Przewodniczący Rady Alfred Siama złożył gratulacje Dyrektorowi PCPR za zdobyte wyróżnienie 
przyznane przez Wojewódzki Urząd Pracy za program „Aktywni Razem”. Ponadto poinformował, 
że został zobowiązany przez Dyrektora SP ZOZ Piotra Miadziołkę do podziękowania wszystkim 
radnym za podjęcie uchwały w sprawie zbilansowania deficytu budżetowego.  
Powiatowy Lekarz Weterynarii dr Czesław Włodarczak powiedział, że doszedł już do tego 
wieku, że rezygnuje z dniem 1 października 2013 r. z funkcji Powiatowego Lekarza Weterynarii w 
Gostyniu. Tą funkcję pełnił przez ponad 28 lat. W tym okresie nie odnotowano na naszym terenie 
w powiecie gostyńskim żadnych większych chorób zakaźnych, które by miały wpływ na rozwój 
hodowli, natomiast dokończono w tym okresie zwalczanie białaczki oraz zwalczyliśmy, jako jeden 
z pierwszych powiatów w województwie wielkopolskim chorobę Aujeszkyego. Główny lekarz wpisał 
nasz powiat oraz sąsiednie powiaty- leszczyński, rawicki i krotoszyński, jako okręg wolny od 
choroby Aujeszkyego. Jest to choroba trzody chlewnej, która ma wpływ na rozwój, na przyrosty i tą 
chorobę zwalczyliśmy. W tym okresie nastąpił bardzo duży postęp w dziedzinie rozwoju na 
naszym terenie i hodowli zwierząt i rolnictwa, i przemysłu rolno-spożywczego. Mamy kolosalną 
chłodnię, dwie potężne mleczarnie, mamy 10 ubojni zwierząt, 11 przetwórni mięsa. Jesteśmy 
potęgą na skale kraju, jeżeli chodzi o produkcję rolno-spożywczą. W ostatnim okresie otwarty 
został na naszym terenie duży zakład przetwórstwa mięsno-warzywnego, to są Pudliszki. Towary 
wyprodukowane na ziemi gostyńskiej przez naszych rolników są eksportowane na rynki prawie 
całej Europy a także świata. Podkreślił, że to nie zasługa Powiatowego Lekarza a wielu ludzi, wielu 
zespołów ludzkich. Powiedział, że jako powiatowy lekarz Weterynarii chce przede wszystkim 
podziękować rolnikom, których zrozumienie i kultura rolna w powiecie dały efekty. Nie mieliśmy 
chorób zakaźnych, nie zaplątały się do nas choroby odzwierzęce. Podziękował służbom 
pracującym na rzecz rolnictwa, tzn. agencji rolnej, doradztwu rolniczemu, powiatowemu 
inspektoratowi sanitarnemu, policji, straży pożarnej. Miał okazję poznać współpracę tych 
wszystkich służb podczas ćwiczeń zwalczania pomoru klasycznego świń, które odbyły się 
w Rokosowie. Podziękował radnym wszystkich kadencji, a w szczególności tej kadencji, za 
współpracę i wyrozumiałość oraz zarządowi powiatu na czele ze Starostą, mediom, które 
w sposób rzetelny i właściwy przedstawiały informacje na temat chorób odzwierzęcych. Przeprosił 
wszystkich tych, którym w swej działalności wyrządził przykrość, co nie było powodowane jakąś 
złośliwością, jedynie potrzebą chwili.  
Przewodniczący Rady Alfred Siama, w imieniu Rady Powiatu, podziękował Panu Włodarczakowi 
za wieloletnią pracę, za wspaniałą współpracę. Przyznał, że z ogromnym zaciekawieniem 
przysłuchiwał się zawsze fachowym wypowiedziom Pana na temat zagrożeń, chorób, sytuacji 
weterynaryjnej w naszym powiecie. Dzięki Panu Doktorowi mógł zgłębić tajniki chorób jak pomór 
świń czy choroba Aujeszkyego. Powiedział, że w dość zabawnej sytuacji miał okazję poznać 
profesjonalizm Pana Doktora.  
Starosta Rober Marcinkowski powiedział, że podczas jutrzejszego posiedzenia Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku nastąpi oficjalne, przy udziale przedstawicieli wszystkich służb, 
pożegnanie Pana Włodarczaka. W imieniu wszystkich służb, nad którymi nadzór ma Starosta, oraz 
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w imieniu Zarządu Powiatu podziękował za lata współpracy. Pan Doktor zawsze był osobom 
niezwykle kompetentną, a poza tym obdarzoną charyzmatyczną osobowością. Z dużym 
zainteresowaniem śledził Jego wypowiedzi, bo niewiele osób ma taką zdolność, aby z pełnym 
profesjonalizmem a zarazem pasją opowiadać o sprawach zawodowych. Pan Doktor tę zdolność 
posiada. Podziękował, że dzięki Niemu i Jego służbom nasza żywność była bezpieczna 
i mieszkańcy powiatu gostyńskiego mogli czuć się bezpieczni. Jest takie powiedzenie, że nie ma 
osób niezastąpionych. W przypadku Pana Doktora trudno to będzie udowodnić.  
 
Ad 13) 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął XXXII posiedzenie Rady Powiatu 
o godz. 15:20. 
 
 

          Przewodniczący 
Rady Powiatu Gostyńskiego 
         /-/ Alfred Siama 

 
 
 
Protokołowała 
Elżbieta Mikstacka 

 


